

Dr. Nader Riad at the UNIDO Conference:

**Small Industries are the Base of the Pyramid of Industry
Development**

Egypt participated in the UNIDO Conference held in Vienna, Austria, for the industrial experts in the Middle East region. The pivotal theme was "Policy for Developing the Private Sector".

The conference started on May 18 and lasted for three days. Among other things, it discussed:

- a) industrial enterprise development;
- b) training and technology transfer;
- c) capacity building competitiveness;
- d) investment promotion;
- e) developing national and regional partnerships;
- f) industrial zones;
- g) funding mechanisms, and
- h) cleaner production.

The Egyptian delegation included **Dr. Eng. Nader Riad**, Chairman of the Egyptian-German Business Council and Advisor to the Industry Committee of the People's Assembly, representing the Federation of Egyptian Industries.

In his presentation, he highlighted the new horizons for the success of small industries in Egypt. He confirmed that this indeed is true in the light of the facilities provided for by the Small Enterprises Development Law, earmarking a percentage of government procurements to the small enterprise products. Other incentives include connecting the smaller industries to the large ones to their mutual benefit.

Dr. Riad noted that the growing small industries are the base for industry development. The wider the base the higher the peak of the pyramid-shaped hierarchy for industry development, he concluded.

Dr. Hani Barakat, Under-Secretary of the Ministry of Trade and Industry for International Relations and Head of the Technology Development Sector of the Ministry, presented the government's role in developing the industrial sector to improve its competitiveness in the domestic and international markets.

Dr. Ahmed Ghonaim, Advisor to the Federation of Egyptian Industries and Professor at the Faculty of Economics and Political Science, highlighted the share of the industrial sector in the GDP and contribution of the private sector to the industrial development in Egypt.

Nader Riad auf der UNIDO-Konferenz in Wien:

„Kleinindustrien sind die Basis der Industriepyramide zu einem stabilen und leistungsfähigen Zulieferfundament“

Unter 800 Delegierten nahm Ägypten an der einwöchigen Generalkonferenz der Organisation für Industrielle Entwicklung der Vereinten Nationen (UNIDO) teil, die am 18. Mai in der österreichischen Hauptstadt stattfand.

Zentralthema der Konferenz war Entwicklung der industriellen Einrichtungen, mehr Unterstützung für die technische Ausbildung sowie Weiterentwicklung der Technologie und Erhöhung der Marktfähigkeit. Des Weiteren will man an neuen Investitionskonzepten arbeiten und aus dem regionalen Rahmen herauskommen.

Modernisierung der Industriegebiete sowie Schaffung eines Finanzierungsmechanismus zur Verfeinerung der Produktqualität stehen ebenso zur Diskussion.

Mit an der Spitze der ägyptischen Delegation war Dr.-Ing. Nader Riad, Präsident des Egyptian German Business Council und Berater des parlamentarischen Ausschusses für Industriefragen.

Auf der Wiener Konferenz vertrat er den Verband Ägyptischer Industrien und sprach über die günstigeren Chancen für Kleinindustrien angesichts der erleichterten Bedingungen, die das neue Gesetz zum Schutz und zur Förderung der industriellen Kleinrichtungen verschafft.

Riad erläuterte die staatlichen Investitionen in die Kleinprojekte und die Vernetzung der Zuliefer- mit den Großindustrien zugunsten gemeinsamer Interessen. Er erklärte, Kleinindustrien seien die Basis der Industriepyramide, die an Volumen gewinne und stark expandiere, um einstabiles und leistungsfähiges Zulieferfundament zu bilden. Je breiter die Basis, desto höher die Pyramidenspitze.

Unter den prominenten Gästen befand sich weiters Dr. Hany Barakat, Staatssekretär am Ministerium für Außenhandel und Industrie, Abteilung Internationale Beziehungen, sowie Präsident des Sektors für technologische Entwicklung. Barakat erklärte die Rolle des Staates bei der Entwicklung der Industriesektoren und Steigerung ihrer Marktfähigkeit.

Ebenfalls zu Wort kam Dr. Ahmad Ghoneim, Berater des ägyptischen Industrieverbandes und Professor für Wirtschaft und Politologie. Ghoneim diskutierte über die Lage der Industrie in Ägypten und die Rolle des Privatsektors zur Weiterentwicklung der Industrie.